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Verslag vergadering Adviescommissie Cultuurhistorie 13 november 2008 
 
 
 
Aanwezig 
Voorzitter    Wethouder Coolen 
Secretaris    Mevrouw Jongeling 
Commissieleden   De heren Bukkems, Coonen, Hendricks, Jongen, Kremers en 

Pantus 
Adviseur    De heer Truyen 
Bezoekers punt 5a  De heren Metz en Lortye (Welstandscommissie), de heer 

Timmermans (toelichting) 
 
1. Opening 
De voorzitter opent de vergadering. Hij verwelkomt in het bijzonder de heer Truyen als 
adviseur cultuur en archeologie van de commissie.  
 
2. Vaststellen agenda 
De agenda wordt vastgesteld. 
 
3. Vaststellen verslag en actielijst van 18 september 2008 
De commissie stelt het verslag van 18 september 2008 vast, waarbij aan punt 4b 
complimenten voor de samensteller van de kalender worden toegevoegd.  
Naar aanleiding van ditzelfde punt stelt de commissie voor vaker een dergelijke kalender 
uit te geven, bijvoorbeeld over de Weerter molens. Een koppeling met het thema van de 
Open Monumentendagen ligt voor de hand. Volgend jaar is het thema ‘Op de kaart’. 
Wellicht kan de archeologische beleidskaart dan worden belicht. De voorzitter steunt het 
voorstel en zal het overwegen zodra zich de gelegenheid voordoet. 
 
4. Mededelingen 
a. Molens 
i) St. Annamolen Keent 
Bij vorige ronde van de Regeling Rijkssubsidiering Wegwerken Restauratieachterstanden 
(Rrwr) zijn 3 van de 4 aanvragen voor de gemeentelijke molens gehonoreerd, alleen de 
St. Annamolen Keent niet. Het subsidiabele bedrag was net te laag om aan de 
subsidievoorwaarden te kunnen voldoen. Dit jaar is er opnieuw de mogelijkheid voor 
molens subsidie aan te vragen. Juist op tijd voor 1 november is een aanvraag ingediend 
aan de hand van het aanbestedingsresultaat, dat hoger uitkwam dan de raming. De 
aanvraag voldoet nu wel aan de subsidievoorwaarden. Als deze wordt gehonoreerd 
krijgen we 70% subsidie van het rijk en mogelijk ook nog 10% van de provincie. 
ii) Restauratieplannen molen De Hoop Swartbroek 
Al eerder is subsidie vanuit de WeVIM toegekend voor deze molen. Nu is er een stichting 
opgericht en een aanvullend restauratieplan opgesteld voor circa € 150.000,-. Het college 
heeft medewerking toegezegd aan het dekkingsplan. De raad zal worden voorgesteld uit 
de meevallers (rijks- en provinciale subsidies) van de andere molens, een subsidie van 
10% dus € 15.000,- voor deze molen te overwegen. Dit was nodig om tijdig een 
succesvolle aanvraag voor rijkssubsidie in te kunnen dienen. 
b. Odakapel  
Een delegatie van het college heeft de Boshoverschans en Odakapel bezocht op 17 
oktober jl. Er is toezegging gedaan voor een onderhoudssubsidie van € 500,- gedurende 
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3 jaar. Nadere beleidsvorming over besteding van het onderhoudsbudget wordt 
opgenomen in het Monumentenbeleidsplan 2009. 
c. Langstraat 6 
Ter vergadering wordt een mailwisseling tussen Rijksdienst en gemeente over dit pand 
uitgereikt. De commerciële eigenaar van dit pand verzoekt de gemeente om een bijdrage. 
De regeling van de WeVIM biedt daar geen mogelijkheden voor en er is geen bereidheid 
dit buiten de regeling om te doen. Wel is een laagrentende lening bij het Nationaal 
RestauratieFonds mogelijk, maar dat vindt de eigenaar niet interessant.  
De commissie dringt aan op nauwgezette controle dat de restauratie conform de 
verleende vergunning wordt uitgevoerd. 
d. Maasstraat 2 
Dit onderwerp wordt behandeld onder punt 6. 
e. Maaseikerweg 200 
Er heeft controle plaatsgevonden naar aanleiding van een vraag uit deze commissie. De 
opzichter heeft geconstateerd dat het werk langzaam maar gestaag vordert in 
overeenstemming met de in 2006 verleende vergunning. 
f. Ruimtelijke ontwikkelingen 
Er is een bestuurlijke wens om welstandsvrije gebieden aan te wijzen. Dit kan een 
stimulerend effect hebben op revitalisering. Binnen het thema Wonen komt sportzone 
Leuken in aanmerking, met uitzondering van de rand langs Ringbaan en Roermondseweg. 
Hier liggen geen cultuurhistorische waarden. 
Binnen het thema Werken komt Kanaalzone II in aanmerking. Dit terrein dient ook 
gerevitaliseerd te worden. Bezien moet worden of hier cultuurhistorische aspecten in het 
geding zijn. Bijvoorbeeld het Philipsgebouw is in diverse publicaties als waardevolle 
wederopbouw aangemerkt. Dit zou nader onderzocht moeten worden en buiten het 
welstandsvrije gebied moeten worden gehouden.  
Alle gebieden waarvoor een beeldkwaliteitsplan is opgesteld kunnen per definitie niet 
welstandsvrij worden; eisen moeten immers getoetst worden. De commissie adviseert elk 
aan te wijzen welstandsvrij gebied te laten onderzoeken op cultuurhistorisch waardevolle 
elementen en de bevindingen hiervan mee te laten wegen bij de besluitvorming. 
g. Archeologie 
De heer Truyen memoreert de goedbezochte startbijeenkomst archeologiebeleid met de 
gemeente Nederweert die op 22 oktober plaatsvond in Eynderhoof. Het eerste concept, 
dat door Raap wordt opgesteld, zal eind februari gereed zijn en wordt dan geagendeerd 
voor deze commissie. De planning is de definitieve kaart voor 1 juli af te hebben. 
Het rapport van het kerkplein in Stramproy wordt ter vergadering in conceptversie 
uitgereikt. De definitieve versie volgt nog. Hetzelfde geldt voor het rapport over 
Kampershoek. Van het WML-terrein is nog geen rapport beschikbaar. 
Nogmaals is de problematiek rondom de archeologische informatieborden Molenakker 
bekeken. Vandalisme wordt in de hand gewerkt omdat er op de locaties zelf geen sporen 
te zien zijn. Het terugbrengen van de borden wordt dan ook als weinig kansrijk gezien. 
De borden zijn echter een geschenk, daarom zal de wethouder de gulle gever uitnodigen 
voor een gesprek, waarin gezamenlijk naar een oplossing zal worden gezocht. 
 
5. Om advies ingekomen stukken 
a. Laarderschans 
De overige leden van de Monumenten-welstandscommissie voegen zich bij de 
vergadering voor de toelichting van de heer Timmermans over de Laarderschans. 
Naar de Laarderschans is onderzoek gedaan door de stichting Instandhouding Kleine 
Landschapselementen en de VU Amsterdam. De oorspronkelijke gracht is daarbij 
teruggevonden, de oude verdedigingswal, die er geweest moet zijn, echter niet. In het 
kader van het Dorpsontwikkelingsplan en de wens de kernen leefbaar te houden is nu een 
plan ontwikkeld. Hierbij wordt de oude belijning van de ringgracht teruggebracht met een 
beschoeiing. Het thema dat er vroeger 64 verschillende eigenaren en kavels waren, wordt 
teruggebracht met een terreinverdeling in 8 x 8 ruiten. Ook komt er een beweegbare 



 

Verslag adviescommissie Cultuurhistorie 13 november 2008 
Pagina 3 van 6 

brug om het verdedigende karakter te onderstrepen. Het zal mogelijk worden een 
wandeling te maken over de nieuwe wal, gekoppeld aan een route door het dorp, en er 
komt een informatiebord over de schans. Op de wal worden niet de oorspronkelijke 
doornstruiken geplant, maar deze wordt uitgevoerd als grasdijk. Dit ondermeer in 
verband met de sociale veiligheid en gewenste overzichtelijkheid. De cultuurhistorische 
waarden worden gerespecteerd en er zal in verband met het beschermde dorpsgezicht 
een monumentenvergunning voor de werkzaamheden worden aangevraagd. De planning 
is dit project komend voorjaar op te leveren als het 60 jarig jubileum van de parochie 
wordt gevierd. 
Op verzoek van de heer Pantus licht de heer Timmermans de relatie met de oude situatie 
nader toe. De oeverlijn van de oude ringgracht wordt teruggebracht. De oude helling 
wordt teruggebracht. Alleen was er vroeger geen beschoeiing en die wordt nu wel 
aangebracht. Deze wordt in duurzaam hout uitgevoerd. Bij de Ellerschans in het 
buitengebied is wel een doornhaag aangeplant, maar in de dorpskern was dat hier niet 
wenselijk. Voorts worden verwilderde bomen verwijderd om de openheid van de schans 
terug te brengen. Karakteristieke bomen worden wel gehandhaafd. Verder wordt het 
nieuwe kwadrant met vruchtbomen aangeplant, passend bij het dorpse karakter. Dit zal 
de belevingswaarde vergroten. Wel kunnen er nog ondergeschikte wijzigingen worden 
aangebracht in het plan in overleg met de bevolking. 
De commissie stemt in met de denkrichting en ziet met vertrouwen de nadere uitwerking 
tegemoet. 
b. Rapport Peel-Raamstelling 
De commissie stemt met waardering voor de volledige en deskundige verslaglegging in 
met het rapport. De heer Bukkems verzoekt aanvullend nog na te gaan of er zich bij het 
spoorviaduct van de Louis Regoutstraat en bij het stationsviaduct ook asperge-
versperringen bevinden. Er zijn tekenen die daarop wijzen. Dit wordt nog nagegaan. 
c. Waardestelling Julianalaan 24 
De commissie onderschrijft de redengevende omschrijving van de voormalige 
molenaarswoning en draagt dit pand voor als gemeentelijke monument. De commissie 
verzoekt aanvullend te bezien of de naastgelegen schuur cultuurhistorische waarden 
heeft. De commissie stelt voor hiervan in elk geval het bouwvolume te beschermen, 
zodat het ensemble van molenromp, molenaarswoning en molenschuur behouden blijft. 
 
6. Terugkoppeling uit Monumenten-welstandscommissie (16 oktober en 13 

november) 
De heer Pantus doet verslag van de behandelde plannen. 
a. Feestverlichting binnenstad 6 (SDG) 
De feestverlichting is op 16 oktober jl. geaccordeerd. Daarbij is de voorwaarde gesteld 
dat de schade aan de monumenten als gevolg van het ophangen van de verlichting tot 
een minimum moet worden beperkt. 
b. Vervangen trapleuning station (RM) 
Dit plan is niet akkoord. De Monumenten-welstandscommissie is van mening dat de 
ingreep afbreuk doet aan de monumentale waarde. De trapleuning is een authentiek 
onderdeel van het overigens intacte trappenhuis. 
c. Reclamebord Frans Strouxstraat 7 (GM) 
De Monumenten-welstandscommissie is van mening dat het aangevraagde reclamebord 
niet past in de omgeving en bij het pand. De commissie adviseert om een reclamebord 
toe te passen dat subtiliteit uitstraalt met respect voor het pand.  
d. Wijziging goot Frans Strouxstraat 6 (GM) 
Het voornemen is om alle geveltimmerwerken inclusief de onderkant van de goot te 
bekleden met een vlakke kunststof plaat. Dit houdt onder andere in dat de gootklossen 
niet meer zichtbaar zijn. Het bestaande timmerwerk van de windveren en 
gootbetimmering is echter voorzien van speciaal profiel wat kenmerkend is voor het 
monument. Door de commissie is gesteld dat het voorstelbaar is dat men moderne, 
onderhoudsvriendelijke materialen toepast, mits men de bestaande profielen in/aan de 
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betimmeringen respecteert. Met andere woorden het aanzicht moet exact hetzelfde 
blijven.  
e. Terrasoverkapping Laarderweg 47a (SDG) 
De Monumenten-welstandscommissie heeft hiermee ingestemd. 
f. Wijziging Keukengebouw (gebouw 10) Kazernecomplex (RM) 
Dit plan is geaccordeerd door de Monumenten-welstandscommissie. 
g. Gedeeltelijk veranderen van een winkelpui Langstraat 61 en 63 (SDG) 
De Monumenten-welstandscommissie heeft ingestemd met dit plan. 
h. Vernieuwen van de voorgevel Langstraat 24 (SDG) 
Geconstateerd is dat de aangevraagde werkzaamheden al zijn uitgevoerd. De dakkapel 
wordt afgewezen omdat deze te grof is van schaal, maat, afwerking en detaillering, en 
daarmee een ernstige aantasting vormt van zowel de gevel als het straatbeeld. Nadere 
gegevens moeten worden overlegd van de kozijnen op de 1e etage. De pui op de begane 
grond is akkoord, inclusief kleurstelling. 
i. Uitbreiden van het winkelpand Langstraat 17 (SDG) 
De uitbreiding met trespa aan de achterzijde is niet akkoord bevonden in de 
Monumenten-welstandscommissie. Wat betreft de wijziging van de winkelpui is 
opgemerkt dat het contrast tussen onder- en bovenpui door het toepassen van zwart 
natuursteen wel erg groot wordt. Dit kan worden voorkomen door bijvoorbeeld het 
natuursteen te bewerken. 
j. Buitenisolatie aanbrengen voorgevel Biest 8 (SDG) 
De Monumenten-welstandscommissie heeft hiermee ingestemd. 
k. Afwijken t.o.v. bouwvergunning en hekwerk in openbaar gebied Hoogstraat 

13 (SDG) 
Naast het aanbrengen van reclame en een hekwerk zonder vergunning is bij de bouw van 
dit pand op diverse plaatsen afgeweken van de verleende vergunning. De Monumenten-
welstandscommissie heeft deze afwijkingen afgewezen. De in het ontwerp gewekte indruk 
van een strakke architectuur en hoogwaardige kwaliteit is geheel niet waargemaakt, in 
tegendeel, door de wijzigingen ten opzichte van de verleende vergunning is het gebouw 
een ernstige aantasting van het stadsgezicht. De commissie is voorts ingegaan op de 
diverse onderdelen die niet voldoen aan de verleende vergunning, waaronder afwijkingen 
in vormgeving, kleur- en materiaaluitvoering. Het illegaal geplaatste gele hekwerk in het 
openbaar gebied past als element in het geheel niet in het straatbeeld en dient te worden 
verwijderd. De commissie verzoekt op al deze punten handhavend op te treden. 
l. Maasstraat 2 
Naar aanleiding van opmerkingen in de commissie Cultuurhistorie is geconstateerd dat, in 
afwijking van de verleende bouw- en monumentenvergunning, de nok is verhoogd, de 
dakvensters zijn gewijzigd en het balkon niet is gerealiseerd. Met name het verhogen van 
de nok - op een ondeskundige wijze – vindt de Monumenten-welstandscommissie een 
ernstige aantasting van de monumentale waarden van dit gemeentelijke monument en 
het beschermde stadsgezicht. Het aanzien van het monument en de cultuurhistorische 
waarden zijn daarmee op onaanvaardbare wijze geschaad.  
De dakvensters zijn niet in overeenstemming met de vergunning uitgevoerd. Het 
belangrijkste winstpunt voor dit monument, namelijk het terugbrengen van het balkon op 
de hoek van de 1e etage, is niet gerealiseerd. De commissie betreurt dit omdat herstel 
van het historische beeld een meerwaarde voor zowel het monument als het stadsgezicht 
had kunnen betekenen. 
De Monumenten-welstandscommissie adviseert het pand in overeenstemming te brengen 
met óf de oorspronkelijke óf de vergunde toestand. 
 
De commissie Cultuurhistorie neemt met instemming kennis van de uitgebrachte 
adviezen. 
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7. Volgende vergadering  
De volgende vergadering staat gepland voor 11 december. Dit zal worden gecombineerd 
met een bezoek aan de St. Martinuskerk om 16 u in verband met een vraag van de 
stichting Martinus Monumenten inzake de afwerking van de zuilen. 
Op 11 december vindt in Arnhem een bijeenkomst over het functioneren van 
monumentencommissie plaats. Het daar te presenteren boekje ’10 uitgangspunten voor 
het omgaan met monumenten’ zal worden opgevraagd en uitgereikt aan de 
commissieleden. 
Het vergaderschema voor 2009 wordt goedgekeurd. De vergaderdata voor volgend jaar 
zijn 8 januari, 5 februari, 5 maart, 2 april, 29 april (een woensdag in verband met 
Koninginnedag), 28 mei, 25 juni, 23 juli, 20 augustus, 17 september, 15 oktober, 12 
november en 10 december. 
 
8. Rondvraag 
De heer Bukkems wijst op de grondwerkzaamheden die bij Coenen aan de 
Roermondseweg worden verricht. De voorzitter weet dat niet is ingestemd met de 
ophoging van het terrein. Dit dient weer in oorspronkelijke toestand te worden 
teruggebracht. 
Opgemerkt wordt dat de borden op de Boshoverheide niet erg actueel meer zijn, en 
evenmin in goede staat verkeren. Nagegaan zal worden wie deze borden beheert. 
De heer Kremers informeert naar een brief van de stadsgidsen over de muur van het 
Birgittinessenklooster. Deze is nog niet bekend.  
 
9. Sluiting 
De vergadering wordt gesloten onder dankzegging aan de aanwezigen voor hun bijdrage.  
 
 
 
Vastgesteld in de vergadering van 11 december 2008, 
 
 
 
 
 
H. Coolen, voorzitter      J. Jongeling, secretaris 
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Actielijst n.a.v. vergadering Commissie Cultuurhistorie 13 november 2008 
 
 
Vergadering Actiepunt 

 
Actie door 

1 juni 06  1. Commissie informeren over ontwikkelingen rondom 
molens 

a. Restauratie,  
b. Overdracht. 

MBZ/vz 

29 juni 06 2. (Ruimtelijke) plannen KMS/BC voorleggen aan 
commissie. 

PLR Koen de 
Vries  

11 jan 07 3. Archeologische attentiegebieden aanwijzen 
 

OSCAR 

26 juli 07 4. Plaatsing vm. jongensschool Keent op 
gemeentelijke monumentenlijst 

 

MBZ/mz 

18 okt 07 5. 3 schuilbunkers kazerneterrein en pijlers spoorbrug 
inventariseren t.b.v. aanbeveling rijkslijst 

 

MBZ/mz 

29 apr 08 6. Oplossing voor archeologische informatieborden 
Molenakker voorleggen aan B&W 

 

OSCAR 

26 juni 08 
 

7. Rapport vondsten Kampershoek Noord voorleggen 
aan commissie 

 

OSCAR 

 


